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Fokozatosan leesettjük a fákat
Műszeres v izsgálattal 
igyekeznek kiszűrni a 
fasorok beteg  egyedeit.
Debrecen. Egyik olvasónk az
zal kereste meg szerkesztősé
günket, hogy a Bercsényi ut
cán leszakadt egy nagy faág, 
amelyet a tűzoltók távolítot
tak el. Egy hete ugyanott, ha
sonló esett történt. Az, hogy 
senki nem sérült meg, csak a 
szerencsén múlott.

Egykoron jók voltak
A belvárosi utcák fasorai 
többségükben idős fákból áll
nak, melyeket még az 1930- 
as és az 1960-as évek között 
ültettek. Ezek nagyobb része 
ostorfa és japánakác - közöl
te a polgármesteri hivatal. A 
levélből kiderül, hogy az ak
kori kor követelményeinek 
és klimatikus viszonyainak 
tökéletesen megfelelő fafaj 
választásnak köszönhetően 
ezen fasorok még ma is élnek, 
bár életfeltételeik rendkívül 
gyors ütemben romlanak. 
Egyre melegebb a klíma, gya
koriak a szárazságok, na
gyobb a légszennyezés, néhol 
túl terebélyesek a burkolatok, 
a gyökerek számára útban 
vannak a közművek.

Fiatalítani akarnak
A belvárosi faállományt az 
elmúlt években felmérték. Ez 
alapján a leginkább elörege-
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dett fasorokat a város - anya
gi lehetőségeinek függvényé
ben - fokozatosan fiatalokra 
kívánja cserélni. A sok utca 
miatt ez több éven át tartó 
programot jelent. Jelenleg a 
sürgős esetek „orvoslására” 
van lehetőség. A tűzifát az 
arra rászorulóknak adják, a 
gallyak pedig kijelölt lerakó
helyre kerülnek.

Műszeres vizsgálat
A városi fasorokat - így a Ber
csényi utcában lévő japánaká
cokat is - a hivatal parkfenn
tartási ellenőrei rendszeresen

vizsgálják. Az állapotfelmérés 
szemrevételezés alapján tör
ténik.

Ez alapján tudják a szük
séges beavatkozást (fakivá
gást, gallyazást, odúkezelést) 
előjegyezni és megrendelni a 
szakkivitelezőtől. Mivel a fák 
törzsállapotának belső vizs
gálata műszer igénybevételé
vel végezhető el, évente több 
utcában végeztet a polgár- 
mesteri hivatal - megelőzés 
céllal - akusztikus-tomográ- 
fos vizsgálatot.

(Korábban a Nádor, a Tho
mas Mann és a Csemete ut

cákban csináltak ilyet, jelen
leg a Vörösmarty utcában 
zajlik ez.)

A város a jövőben tervezi 
a Bercsényi utca fáinak mű
szeres vizsgálatát is, mely- 
lyel „kórélettani értékelés” 
készíthető. Ugyanakkor az 
önkormányzat legnagyobb 
igyekezete ellenére sajnos 
előfordulhatnak nem várt 
káresemények a szélsőséges 
időjárási körülmények kö
vetkeztében, valamint a gyö
kérzóna károsodása esetén - 
zárul a polgármesteri hivatal 
válasza. h b n - o c s

Nárciszokkal az 
emberi méltóságért
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A M éltóság mezeje 
program ban 16 intéz
mény növendékei és 
pedagógusai ü lte ttek  
virághagym ákat.

Debrecen. Sárga léggömbök
kel telt meg szerdán a Balta
zár Dezső tér, ahol több iskola 
és óvoda képviselője is részt 
vett a 9. munkaévében lévő 
Magyar Hospice Alapítvány 
programján. Debrecen váro
sa, a Kenézy Gyula Kórház és 
Rendelőintézet, a Debreceni 
Egyetem és a Méltóság me
zeje szemléletformáló kezde
ményezés közösen dolgoznak 
azon, hogy a Hospice-palli- 
atív ellátást fejlesszék váro
sunkban.

- Az emberi méltóság je
gyében zajlik ez az esemény, 
ami idén a kilencedik évébe 
lépett. Az a gondolat, hogy 
gondoskodjunk egymásról és 
figyeljünk, törődjünk jobban 
azokkal az emberekkel, akik 
gyógyíthatatlan betegségben 
szenvednek, elengedhetet
len feladat az életünkben - 
mondta Porkoláb Gyöngyi, a 
Debreceni Hospice Ház Ala
pítvány kuratóriumi elnöke.

A tervek szerint Debrecen
ben 2016 őszén létrejöhet a 
Nárcisz Debreceni Hospice 
Ház, ahol fekvőbeteg szakel
látási osztály fog működni.

Több település is csatlakozott
A programhoz más telepü
lések is csatlakoztak, tavasz-
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szál Berettyóújfalu, ősszel 
pedig Hajdúböszörmény, 
Hajdúhadház, Vámospércs, 
Püspökladány, Nyíradony és 
Nyírtelek. A települések nár
cisz hagymát ültetnek a gon
doskodásra nevelés jegyében, 
együttérzésüket kifejezve a 
gyógyíthatatlan betegek és 
hozzátartozóik iránt.

Nemes kezdeménye
zésnek lehetünk részesei, a 
munka mindennapi életünk 
része, de úgy gondolom, 
hogy a magánéletünkben is 
munkálkodnunk kell, figyelni 
egymásra - mondta Csáfordi 
Dénes, Hajdúhadház polgár- 
mestere az eseményen.
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PÖCS-ök közt 
tökös(ök)
Mint sokak számára máris ismert, a PÖCS, e méltán a 
magyar nyelv legszebb lapjaira illő rövidítés a Pedagógus 
Önértékelési Csoportok elnevezést takarja. Tervezetét va
sárnap keményen bírálta a Történelemtanárok Egyesülete 
(is), amely e napon tartotta 25. országos konferenciáját.

Bár a különböző médiák némileg eltérően tálalták az 
elhangzottakat, akadt, amely szerint kereken kimondták,

hogy ezzel a rendszerrel 
egyszerűen azt akarják elérni 
az irányítók, hogy a nemzet 
napszámosai eddigi terheik 
mellett még kémkedjenek, 
spionkodjanak, besúgjanak 
is. Természetesen a pedagó
giai szakszerűség jegyében. 
Akárhogy is, ha bármely 
munkahelyen egy csoport 
dolgozói azzal vannak 
elfoglalva, hogy, úgymond, 
egymást (és önmagukat) 
értékeljék, s ha kell nemcsak 
kritikát, de a jó pont jegyé
ben önkritikát is gyakorolja
nak - az régen rossz. S nem 

mellesleg ezzel a módszerrel mintha csak az átkos múlt 
legsötétebb korszaka köszönne vissza a történelem, úgy 
tűnik, mára rekultiválódott szemétdombjáról.

Szóval az érintettek attól tartanak, hogy a kívánalom az 
lesz, hogy egymást figyeljék, osztályozzák, véleményez
zék. S talán még azt is be kell vallaniuk, hogy nem csak 
közvetlen kollégájukat, de magukat sem tartják eléggé 
alkalmasnak a jövő ifjúsága tuti pártállásának megalapo
zására. Mindamellett, ismerve jó néhány tanárt, tanítót, 
szinte biztosra veszem, hogy az érintettek annyira veszik 
komolyan az egészet, mint legtöbben a puha diktatúra 
baromságait. Vagyis a PÖCS-ök közt lesz jó néhány tökös 
tanár és tanár néni. Mint ahogyan a viharos magyar törté
nelem túlsúlyos és esetleg még csak tinótömegű ökörségei 
között legtöbbjük korábban is megőrizte emberi tartását, 
erkölcsét, emberi és szakmai integritását.

Mindamellett az, hogy a PÖCS-ök gondolata egyáltalán 
felvetődhetett ötletként, már nem az első, az állampolgári 
szabadságjogokat, az emberi méltóságot semmibe vevő, s 
egy talán nem is olyan nem távoli konzervatív, jobboldali 
diktatúraszerűséghez vezető úton. S az idősebbek ismét a 
zsigereikben érezhetik az ötvenes évek fényesnek hazu
dott szellőit fújdogálni. Csak most a másik irányból. (A 
fiatalok meg majd megismerik.) Ráadásul nem az iskolák 
épületei az elsők, s vélhetően nem is az utolsó intézmé
nyek, amelyekbe a magukat illetékesnek érzők, ha kell, 
erőszakkal is befújtatják a politikailag, közérzetileg, han
gulatilag megborzongatásra késztető, barátságtalan, rossz 
emlékű, vacogtató fuvallatokat.

Ismerve jó néhány 
tanárt, szinte biztos
ra veszem, hogy az 
érintettek annyira 
veszik komolyan az 
egészet, mint legtöb
ben a puha diktatú
ra baromságait.
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Tasi: „Európa jövője,
unokáink élete a té t”

Síncsere, forgalomváltozás
A megyei önkorm ány
za t alelnöke elism eré
sé t fejezte ki a helyze
te t  higgadtan kezelő 
m agyar em bereknek.

Debrecen. Európa vezetése 
odáig sem jutott el, hogy fel
fogja a most zajló újkori nép- 
vándorlás, vagyis a probléma 
nagyságát, pedig Európa jö
vője, gyermekeink, unokáink 
élete a tét. Az átlagemberek 
értetlenül figyelik, hogy az 
érvényben lévő törvényeket, 
szabályokat figyelmen kívüi 
hagyva bevándorlók ezrei 
árasztják el Európát és hazán
kat - fogalmazott Tasi Sándor, 
a Hajdú-Bihar Megyei Önkor
mányzat alelnöke sajtótájé
koztatón szerdán.

Elfogadhatatlan a migrán- 
sok viselkedése, sokan nem 
is azok; elfogadhatatlan hogy 
a liberálisok és kommunisták 
haszonszerzésre használják

e rendkívüli helyzetet, s fel
háborító, hogy újabb felje
lentésekre készülnek az Unió 
bizottságainál - emelte ki. 
- Hajdú-Bihar megye, ezen 
belül a dél-nyírségi erdős
puszták lakossága, együtt 
érez a menekültekkel, de 
nem támogatja a más kultú
rával rendelkezők tömeges 
beözönlését.

A magyar emberek a nem
zeti konzultáción döntöttek, 
hogy az országot meg kell 
védeni. Világossá vált, hogy a 
bevándorlás és a terrorizmus 
térnyerése összefügg. Akik 
két hete még „lenácizták” ha
zánkat és Orbán Viktort, azok 
ma akár fizikai kényszerrel 
is megvédik határaikat. Min
den elismerésünk a helyzetet 
higgadtan kezelő magyar em
bereké, a magyar rendőröké, 
a honvédségé, a karitatív 
szervezeteké, számítunk rá
juk - mondta Tasi Sándor.
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Koszorúztak a 
hunyadis diákok
DEBRECEN, A Hunyadi János 
Általános Iskola tanulóiból 
kiválasztott közösség októ
ber 6-a tiszteletére, a hősökre 
emlékezve megkoszorúzta 
a Damjanich utcán található 
emléktáblát kedden. HBN

Két hétvégén síncseré
vel újul meg a  Nagyer
dei körúton a  villam os
pálya. A m unkálatok 
pénteken kezdődnek.

DEBRECEN. Jelentősen mó
dosul a villamosforgalom a 
munkálatok ideje alatt, amely 
október 9-11-e, valamint ok
tóber 16-18-a között zajlik a 
Nagyerdei körúton.

Október 9-11-e között az 
l-es villamosok minden nap 
üzemkezdettől 18 óráig a tel
jes vonalon közlekednek. 18 
órától üzemzárásig a jármű
vek a Nagyállomás - Klini
kák - Nagyállomás, valamint 
az Egyetem - Medgyessy sé
tány - Egyetem útvonalon 
közlekednek. A Klinikák és 
az Egyetem között a villa
mos-közlekedés szünetel. 
Az l-es villamos a Klinikák 
megállóhely után, a megszo
kottól eltérően, visszafele, az 
Aquaticum irányába közleke

dik és a következő ideiglenes 
megállóhelyen áll meg: Aqua
ticum, Medgyessy sétány. A 
teljes l-es villamos vonalon 
csak átszállással lehet majd 
közlekedni. A menetjegy vé
gig érvényes, de az átszállás 
után is érvényesíteni kell.

Október 16-18-a között az 
l-es villamosok minden nap 
üzemkezdettől 18 óráig a 
teljes vonalon közlekednek, 
míg 18 órától üzemzárásig 
csak a Nagyállomás - Egye

tem - Nagyállomás útvona
lon járnak. Az Egyetem és a 
Medgyessy sétány között a 
villamosközlekedés szünetel. 
Az l-es villamos az Egyetem 
megállóhely után - eltérően 
a megszokottól - visszafele, 
az Aquaticum irányába köz
lekedik és a következő meg
állóhelyen áll meg: Klinikák, 
ideiglenes Aquaticum megál
lóhely, ideiglenes Medgyessy 
sétány megállóhely - tájékoz
tatta a Naplót a DKV Zrt. HBN
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